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Vážení spoluobčané, 

věřím, že jsme společně všichni úspěšně vstoupili do roku 2016 a nyní se setkáváme nad 
prvním letošním číslem našeho Zpravodaje. 

Jaký vlastně byl minulý rok? Z pohledu obce si troufám tvrdit, že určitě úspěšný. Po více 
než čtyřech letech se nám konečně podařilo získat dotaci na rekonstrukci a přístavbu tzv. 
Dolní školy. Po opakovaných neúspěších na Ministerstvu financí jsem nakonec „prorazil“ 
na Ministerstvu školství, mládeže a tělovýchovy. Opět se podařilo získat dotace ze Stát-
ního fondu životního prostředí na zpracování biodpadu, tentokrát na pořízení 400 kusů 
kompostérů pro naše občany a navíc 5 kontejnerů na svoz bioodpadu pro Technické služ-
by. Podařilo se také opravit další komunikace v majetku obce a dokončit opravu hlavní-
ho tahu přes naši obec do Petřkovic. Za největší úspěch ovšem považuji, že jsme dokázali 
přes výstavbu splaškové kanalizace v hodnotě více než 412 milionů korun na konci roku 
2015 vyjít s obecním rozpočtem zcela bez dluhů. Na straně druhé byl loňský rok také ro-
kem ztrát a smutku. Bohužel nás opustili dva kolegové, kteří řadu let byli jedněmi z nejak-
tivnějších v rozvoji Ludgeřovic – člen rady obce MUDr. Petr Bělan a místostarosta obce 
Mgr. Pavel Lokaj. 

V roce 2016 nás opět čeká realizace celé řady projektů. Právě nulové zadlužení nám 
umožnilo schválit rozpočet obce na tento rok s investicemi v částce cca 40 milionů korun, 
přičemž můžeme využít opět výhodného revolvingového úvěru. Počítáme s již výše uvede-
ným dokončením rekonstrukce tzv. Dolní školy, kde bude 1. 9. 2016 opět zahájen provoz ZŠ 
i oddělení MŠ. Jsou připraveny finance na zasíťování pozemků nad rybníky, kde se konečně 
podařilo dořešit problémy s pozemky Lesů ČR. Další dlouho očekávanou stavbou bude vý-
stavba dětského hřiště pod zdravotním střediskem a značné množství peněz je alokováno na 
další opravy cest, či stavbu chodníků na Vrablovci. Hasiči se mohou těšit na nové cisternové 
vozidlo, přičemž část pořizovací ceny pokryje získaná dotace ve výši 2,5 milionu Kč. Jak 
vidno, nudit se určitě nebudeme…

Několik občanů se mne v posledních dnech ptalo, proč jsme nechali vykácet všechny 
stromy v pískovně u ulice Lípová? Především musím říci, že stromy nenechala vykácet obec, 
protože pozemek obci vůbec nepatří, ale je v soukromých rukou. Majitelem je nyní společ-
nost, podnikající v oblasti nemovitostí a ta zde plánuje sanaci území, spočívající v odtěžení 
stromového porostu, postupný úklid a úpravu sklonu pozemku. Následně počítá s tím, že 
během cca 5 let by zde připravila pozemky pro výstavbu rodinných domů. Jak vidno z výše 
uvedeného, obec skutečně s tímto kácením stromů nemá nic společného.   

  
Mgr. Daniel Havlík

starosta obce

Slovo starosty
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Zastupitelstvo obce
Ze 7. zasedání zastupitelstva

ZO se konalo v sále Obecního domu 9. prosince 2015, přítomno bylo 15 zastupitelů, 
jejich jednání sledovalo 10 občanů. Zastupitelstvo na něm zejména projednalo a schválilo 
rozpočet obce na rok 2016, dále schválilo novou vyhlášku o poplatcích občanů za popelnice 
pro příští rok. Poplatek za jednu popelnici se tím nemění, zůstane 500 Kč za osobu a rok. 
Dále např. schválilo pojmenování nové ulice „Nad Pískovnou“. Nová ulice je v budované 
nové zástavbě rodinných domků, je slepá, vede od ulice Vrablovecká, poblíž kapličky seve-
rovýchodním směrem k bývalé pískovně.

Závěrem starosta poděkoval všem za práci pro obec, popřál pěkné svátky a vše nejlepší 
v roce 2016.

AV.

Výtah z Usnesení ze 7. zasedání Zastupitelstva obce Ludgeřovice
(dále jen ZO), konaného dne 9. 12. 2015 v sále Obecního domu v Ludgeřovicích

ZO schválilo •	 program zasedání, který předložil starosta obce, a rozhodlo, že o každém 
bodu programu se bude hlasovat samostatně a veřejně.
ZO vzalo na vědomí•	  platnost zápisu ze zasedání ZO č. 6 konaného dne 26. 10. 2015.
ZO schválilo •	 zprávu tajemníka OÚ o kontrole plnění usnesení zastupitelstva obce 4, 5 a 6. 
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ZO rozhodlo •	 vydat na základě § 14 odst. 2 zákona č. 565/1990 Sb., o místních poplatcích, 
ve znění pozdějších předpisů, a v souladu s § 10 písm. d) a § 84 odst. 2 písm. h) zákona č. 
128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení) Obecně závaznou vyhlášku č. 1/2015 o místním 
poplatku za provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a od-
straňování komunálních odpadů ve znění, předloženém tajemníkem OÚ Ludgeřovice.
ZO schválilo •	 navržené rozpočtové opatření č. 6 v rozpočtu obce na r. 2015 ve znění 
zpracovaném vedoucí finančního úseku Ing. Jarmilou Thomasovou.
ZO pověřilo •	 vedoucí finančního úseku k provedení nezbytně nutných dalších rozpoč-
tových opatření v období od 9. 12. 2015 do 31. 12. 2015, a to v oblasti daňových a ne-
daňových příjmů a běžných výdajů obce. ZO si vyhrazuje právo na informaci o tomto 
rozpočtovém opatření na nejbližší zasedání zastupitelstva obce. 
ZO rozhodlo, •	 v souladu s ustanovením § 85 písm. j) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích 
(obecní zřízení) a na základě doporučení Rady obce Ludgeřovice, o uzavření smlouvy 
o přijetí revolvingového úvěru ve výši 20 mil. Kč s obchodní společností Komerční ban-
ka, a.s. se sídlem Praha 1, Na Příkopě 969/33.
ZO •	 zmocnilo starostu obce k podpisu úvěrové smlouvy.
ZO schválilo•	  v souladu s ustanovením § 84 odst. 2 písm. b) zákona č. 128/2000 Sb. 
obcích (obecní zřízení), rozpočet obce Ludgeřovice na r. 2016 dle návrhu, zpracovaného 
vedoucí finančního úseku Ing. Jarmilou Thomasovou takto:

Celkové příjmy rozpočtu ve výši 63 443 497,00 Kč 
Financování ve výši  27 055 603,00 Kč
Celkové zdroje ve výši  90 499 100,00 Kč

Běžné výdaje ve výši  49 729 100,00 Kč
Kapitálové výdaje ve výši  40 770 000,00 Kč
Celkové výdaje rozpočtu ve výši  90 499 100,00 Kč

ZO schválilo•	  závazné ukazatele rozpočtu obce na r. 2016.
ZO schválilo •	 poskytnutí dotace ve výši 500.000,- Kč Charitě Hlučín na provoz Charit-
ního domova sv. Mikuláše v Ludgeřovicích.
ZO schválilo •	 poskytnutí dotace ve výši 70.000,- Kč Charitě Hlučín na částečnou úhradu 
provozních nákladů Charitního domova sv. Mikuláše v Ludgeřovicích.
ZO schválilo •	 poskytnutí dotace ve výši 61.232,- Kč Tělovýchovné jednotě Ludgeřovice 
na pokrytí nákladů na dopravu mládežnických fotbalových mužstev na mistrovská utká-
ní hraná na hřištích soupeřů v podzimní soutěži 2015/2016.
ZO schválilo •	 poskytnutí dotace ve výši 500.000,- Kč Římskokatolické farnosti Ludge-
řovice na opravu a provoz kostela sv. Mikuláše v Ludgeřovicích.
ZO rozhodlo •	 o uzavření smluv o zřízení věcného břemene – služebnosti inženýrské sítě 
s vlastníky pozemků, dotčených stavbou splaškové kanalizace obce Ludgeřovice.
ZO rozhodlo •	 neodprodat pozemek parc.č. 1011 – zahrada, v k.ú.Ludgeřovice o výměře 
37 m2 a pozemek parc.č. 1012 – ostatní plocha, ost. komunikace v k.ú. Ludgeřovice o vý-
měře 11 m2, dle žádosti Andrey Pastirčákové, bytem Hlučínská 144/109, Ludgeřovice.
ZO rozhodlo •	 neodprodat pozemek parc.č. 2638/7 – trvalý trávní porost, v k.ú. Ludge-
řovice, o výměře 4 121 m2 a pozemek parc.č. 2760/1 – orná půda, v k.ú. Hlučín o výměře 
354 m2, dle žádosti Václava Riedla, bytem Rovniny 146, 748 01 Hlučín. 
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ZO schválilo •	 plán práce Kontrolního výboru ZO na r. 2016 ve znění, předloženém 
předsedou výboru Ing. Petrem Baránkem.
ZO schválilo •	 plán práce Finančního výboru ZO na r. 2016 ve znění, předloženém před-
sedou výboru Ing. Přemyslem Havlíkem.
ZO schválilo •	 mechanismus prodeje 32 pozemků v lokalitě u rybníků ve II. kole ve znění 
předloženého návrhu. Jedná se o tyto pozemky:
 parc.č. 3088/2, travní porost o výměře 2 082 m2, parc.č. 3088/3, orná půda o výmě-
ře 1 033 m2, parc.č. 3088/12, orná půda o výměře 1 024 m2, parc.č. 3088/13, orná 
půda o výměře 990 m2, parc.č. 3088/14, orná půda o výměře 961 m2, parc.č. 3088/15, 
orná půda o výměře 956 m2, parc.č. 3088/17, orná půda o výměře 941 m2, parc.č. 
3088/18, orná půda o výměře 936 m2, parc.č. 3088/19, orná půda o výměře 933 m2, 
parc.č. 3088/20, orná půda o výměře 1 226 m2, parc.č. 3088/21, orná půda o výměře 
797 m2, parc.č. 3088/22, orná půda o výměře 881 m2, parc.č. 3088/23, orná půda o vý-
měře 948 m2, parc.č.3088/24, orná půda o výměře 947 m2, parc.č. 3088/25, orná půda 
o výměře 945 m2, parc.č. 3088/26, orná půda o výměře 947 m2, parc.č. 3088/27, orná 
půda o výměře 948 m2, parc.č. 3088/28, orná půda o výměře 946 m2, parc.č. 3088/29, 
orná půda o výměře 1 011 m2, parc.č. 3088/30, orná půda o výměře 1035 m2, parc.č. 
3088/32, orná půda o výměře 1 034 m2, parc.č. 3088/33, orná půda o výměře 1 032 m2, 
parc.č. 3088/34, orná půda o výměře 993 m2, parc.č. 3088/33, orná půda o výměře 
988 m2,parc.č. 3088/37, orná půda o výměře 988 m2, parc.č. 3088/39, orná půda o vý-
měře 923 m2, parc.č.3088/40, orná půda o výměře 924 m2, parc.č. 3088/41, orná půda 
o výměře 924 m2, parc.č. 3088/42, orná půda o výměře 923 m2, parc.č. 3088/43, orná 
půda o výměře 923 m2, parc.č. 3088/44, orná půda o výměře 841 m2, parc.č. 3088/45, 
orná půda o výměře 805 m2.
ZO zmocnilo •	 Radu obce Ludgeřovice, aby provedla v postavení komise vyhodnocení 
nabídek zájemců o koupi pozemků v lokalitě U Rybníků, a to v souladu s „mechanismem 
prodeje“, schváleném pod bodem 11 a).
ZO rozhodlo •	 pojmenovat ulici v lokalitě ul. Vrablovecká, na pozemcích parc.č. 3080/47 
a 3080/52 názvem „Nad Pískovnou“. 
ZO schválilo •	 konání zasedání Zastupitelstva obce Ludgeřovice v  roce 2016 v termí-
nech: 16. 3. 2016, 15. 6.2016, 14. 9.2016, 14. 12. 2016. 
ZO vzalo na vědomí •	 zprávu starosty o průběhu jednání 7. zasedání ZO Ludgeřovice.

OBECní KnIHOVnA LUDGEŘOVICE
Beseda s Janou Schlossarkovou

Naše pozvání na besedu do obecní knihovny opět přijala regionální spisovatelka Jana 
Schlossarková. Možná by neškodilo si připomenout, že Jana Schlossarková vyrostla v Hlu-
číně, vystudovala obor dětské sestry na Zdravotnické škole v Opavě. Tomuto povolání 

Kultura
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a rodnému městu je celý život věrná. 
Po odchodu do důchodu, z obavy o vy-
mizení hlučínského nářečí zároveň 
s humornými příběhy, které slýchávala 
od dětství, začala psát. V červnu 1998 
spatřila světlo světa její první knížka 
Co na Prajzske se stalo a co pověda-
lo…. Následovaly další knihy, např. 
Co se stalo … u peřa povědalo, Co se 
stalo, u kafeja povědalo, Smich a plač 
v jednym měchu, Jak sem kupila tak 
předavam, Po hrbolatym chodniku, Na 
Lelka se něsmi piskač, Na každého raz 
dojdě, Už by teho bylo došč! aj. 

V roce 2015 vyšla zatím poslední kniha Jany Schlosarkové s názvem „Kaj mě něchcu, tam 
něidu“. V naší knihovně si můžete tuto knihu rovněž vypůjčit.

Beseda se uskutečnila s žáky 5. třídy. Děti si vyslechly několik povídek v hlučínském 
nářečí. Paní spisovatelka dětem vysvětlila, že psaní v hlučínském nářečí není vůbec jedno-
duché, pravidla pravopisu neexistují. Na konci každé knížky jsou uvedeny vysvětlivky, které 
napomohou k pochopení užitých výrazů.

Knížky v nářečí vyšly proto, aby příhody, které se v našem kraji udály či vyprávěly, ne-
upadly v zapomnění zároveň s příznačnou hlučínskou mluvou, která se tu kdysi užívala 
a v některých rodinách ještě dodnes užívá.

Děti zde strávily pohodovou hodinku, ale všechno má svůj konec a tak i paní Schlossar-
ková se s dětmi rozloučila a již se těšíme na příští setkání.

Jana Baránková, knihovnice
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tradiční vánoční trhy v Obecním domě
Vánoční trhy pořádala Obec Ludgeřo-

vice před 1. adventní nedělí 28. listopadu. 
Byl o ně mimořádný zájem, určitě rekord-
ní za celou dobu jejich konání. Sál byl od 
otevření v 9 hodin až do ukončení v 16 
hodin zaplněn návštěvníky a ve chvílích, 
kdy na podiu vystupovaly děti, zde neby-
lo k hnutí. Nabídka zboží byla opravdu 
bohatá, prodejci mohli být spokojeni, šlo 
úspěšně na odbyt. Nechybělo ani občer- 
stvení.
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Tradičně zpestřovaly trhy 
svými vystoupeními děti. Le-
tos z mateřských škol Hlučín-
ská a z Vrablovce dopoledne 
a z druhých tříd základní školy 
odpoledne. Všechna vystoupení 
byla hezká, děti i jejich učitelky, 
které to děti naučily, si za to za-
slouží uznání a poděkování.

Ludgeřovické vánoční trhy 
jsou v naší obci už velkou tradicí 
a to je dobře.děti z MŠ Hlučínská

děti z MŠ Vrablovec

děti 2. tříd ZŠ a MŠ Ludgeřovice
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Slavnostní rozsvícení obecního vánočního stromu
Už třetím rokem pokračuje v naší 

obci tato nově založená tradice. Le-
tošní strom, krásný pravidelně rostlý 
smrk, věnoval pan Petr Kučera z ul. 
Na Návsi. Rostl na zahradě u jeho 
domu, která končí na hranici s po-
zemkem hřiště TJ. Skácení, převe-
zení na Menšíkové louku a postave-
ní organizovali pracovníci místních 
Technických služeb. Kácení 23. 11. 
fotografoval pan Josef Balgar. Obec-
ní výzdobu stromu instalovala firma 
EL-EKO p. Jana Ondruše.

Slavnost se konala 28. listopadu po zakončení vánočních trhů v 17 hodin za příznivého 
počasí (teplota kolem nuly, klidno, beze srážek). V té době už na místo dorazilo snad 500 
účastníků, dospělých i dětí a další přicházeli. Hrála reprodukovaná hudba a v řadě stánků 
bylo nabízeno občerstvení od dobrého svařáku po bramborové placky, opékané klobásy či 
zelňačku. Všechny přivítal starosta obce Mgr. Daniel Havlík a vyjádřil radost z velkého 
počtu přítomných a přesvědčení, že tradice bude podobně pokračovat i v dalších letech. Pan 
MiroslavVojevoda z Vrablovce se svým vnukem Ondřejem Trčkou pak zahráli na el. kláve-



LUDGEŘOVICKÝ ZPRAVODAJ 1 / 2016

10

sy, kytaru a foukací harmoniku několik 
skladeb od rokenrolu po Purpuru, děti 
z církevní mateřské školy se svými učitel-
kami zarecitovaly na téma přicházejících 
vánoc, pan farář Mgr. Václav Koloničný 
přednesl modlitbu a všem požehnal, ve 
tmě pod dosud nerozsvíceným stromem 
zahráli fanfáry na lesní rohy myslivci, 
pan starosta vydal pokyn k rozsvícení. 
Bylo asi 18 hodin a krásně vyzdobený 
strom se rozzářil. Přítomní pak zde vět-

šinou zůstali a užívali si hezké předvánoční atmosféry.
Byla to krásná a dobře připravená slavnost. Uznání a poděkování si zaslouží ti, kteří 

slavnost připravili, tj. zejména zaměstnanci obce a Technických služeb a také dobrovolní 
ludgeřovičtí hasiči.

AV.

tradiční adventní koncert v chrámu sv. mikuláše
Letos se koncert konal 13. prosince. Pořádali ho Obec Ludgeřovice a Nezávislí – Ob-

čané pro Ludgeřovice. Účinkovali studenti a pedagogové Janáčkovy konzervatoře Ostrava 



1 / 2016 LUDGEŘOVICKÝ ZPRAVODAJ

11

a to Žesťové sexteto, Smíšený pěvecký sbor se sbormistryní Danielou Zukovou, Komorní 
orchestr s dirigenty Ondřejem Pastrňákem, Tomášem Stančekem a Filipem Urbanem, na 
varhany hrál Pavel Rybka. 

Koncert zahájilo žesťové sexteto JKO, které z kůru zahrálo směs barokních melodií. 
Slovem provázel Mgr. Jaromír Javůrek, ředitel mezinárodního hudebního festivalu Ja-

náčkův máj. Mimo jiné připomněl už mnohaletou tradici festivalových a adventních kon-
certů v našem kostele, výbornou spolupráci s obcí Ludgeřovice a „Nezávislými“, dále pak 
i skutečnost, že v kostele jsou nejlepší varhany v kraji a také, že pedagogové i studenti JKO 
si velmi váží možnosti zde účinkovat.

Byly provedeny Cocerto Grosso in g (vánoční koncert) – autor Arcangelo Corelli, Con-
certo pastorale – autor Johann Christoph Pez, české a moravské koledy – autorka Irena 
Szurmanová.

Pavel Rybka zahrál na varhany skladbu Felixe Mendelssohna Bartholdyho.
Koncert byl nádherný, měl u diváků, byl jich plný kostel, velký úspěch. 
Po koncertu se konalo ve školní jídelně přátelské posezení pedagogů Janáčkovy konzer-

vatoře Ostrava, členů zastupitelstva obce a sponzorů koncertu. Všechny přivítali staros-
ta obce Mgr. Havlík, místostarostka a reprezentantka „Nezávislých“ Ing. Alena Janošová, 
promluvil i Mgr. Jaromír Javůrek. Všichni ocenili úroveň koncertu a vyjádřili vůli v tradici 
adventních koncertů v naší obci pokračovat. Zaměstnankyně školní jídelny nachystaly vý-
borné bohaté pohoštění. Vládla zde příjemná adventní pohoda.
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ČČK Vrablovec si Vás dovoluje srdečně pozvat  

dne 23. 1. 2016 na 

P   L   E   S,  
hrát bude kapela Victoria, 

v rámci programu taneční vystoupení, tombola, tradiční 
soutěže, večeře. 

HOSTINEC NA VRABLOVCI 
Cena vstupenky 240 Kč 

Lístky již v prodeji na tel. čísle - 602 636 423 
 

Předem velice děkujeme všem případným zájemcům přispět 
darem do tomboly, ti pak budou zveřejněni na plakátech, letácích 

a ve zpravodaji. 
 

AV.
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Plesová sezóna
v Obecním domě v Ludgeřovicích

09.01.2016 Obecní ples     
 Obec Ludgeřovice, p. Baránková – tel. 553 876 017
16.01.2016 Ples tJ Ludgeřovice
 p. Kolenková – tel. 724 110 109, p. Šafarčík – tel. 602 533 373
22.01.2016 Ples mladých    
 p. Thiel Nikolas, tel. 608 951 101
23.01.2016 Hasičský ples     
 SDH Ludgeřovice, p. Pudichová – tel. 604 574 219
24.01.2016 maškarní ples pro děti  
 MŠ Hlučínská
30.01.2016 farní ples
05.02.2016 Ples firmy HP tREnD    
 p. Strachotová – tel. 737 272 633
07.02.2016 maškarní ples pro děti
 SRPDŠ  
12.02.2016 Valentýnská zábava 
 TJ Ludgeřovice
13.02.2016 Večírek
 Klub důchodců Ludgeřovice
20.02.2016 Ples mladých hasičů
 SDH Ludgeřovice, p. Bielan – tel. 723 426 251
27.02.2016 Studentský ples     
 p. Hynek – tel. 777 053 449, p. Vočadlo – tel. 777 822 338 
05.03.2016 Ples tJ Ludgeřovice
 p. Kolenková – tel. 724 110 109, p. Šafarčík – tel. 602 533 373
12.03.2016 Vesnický bál AnO 
 p. Ossová – tel. 602 267 037
19.03.2016 Josefovská zábava
 SRPDŠ, p. Grosová, tel. 606 659 302
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Základní a mateřská škola
Vedeme žáky k samostatnosti

V první třídě vstupuje dítě do nového prostředí školy. Stává se členem třídního kolektivu, 
žákem se vším všudy. Hra se postupně mění v povinnosti. Dítě musí splnit zadanou práci, 
která je navíc hodnocena. Učí se znalostem (číst, psát, počítat…), je vedeno k osvojování ži-
votních dovedností – ke spolupráci, schopnosti kompromisu, sebehodnocení, samostatnosti 
v jednání, aktivnímu přístupu, ale také zodpovědnosti za své činy.

Dítě by mělo být z domova vedeno připravit si samo aktovku na druhý den, mělo by být 
zvyklé si po sobě uklidit (ustlat postel, uklidit po sobě pyžamo, urovnat si věci apod.). Dítě 
by mělo také pomáhat s drobnými pracemi v domácnosti (sklidit použité nádobí ze stolu, 
nachystat příbory, vynést odpadkový koš). Lépe si pak zvykne na školní povinnosti.

Škola nejsou jen čtení, psaní, počítání a faktické znalosti, ale také 
opomíjené a přitom neméně důležité vedení k samostatnosti. Rodiče 
mívají tendenci děti maximálně ochraňovat a dělat věci za ně. Je to 
zcela určitě rychlejší a výsledek bývá kvalitnější, ale… Co tím naše 
děti naučíme? Zamysleme se a přenechejme prosím povinnosti dětí 
na nich samotných. Dejme jim šanci zvládat úkoly samostatně a po-
chvalou za odvedenou práci je motivovat. A pokud není něco napopr-
vé dokonalé, pak se to zcela určitě příště zlepší. Přísloví, že chybami 
se člověk učí, totiž skutečně platí. Současný život není jednoduchý, 
ale právě překonáváním překážek děti sílí, získávají užitečné zkuše-
nosti a spějí k vyšším cílům. Podporujme proto dětskou zvídavost, 
touhu po poznávání a trpělivě s důsledností jim otevírejme dveře, do 
kterých ovšem děti musí vstoupit již samy.

ZŠ a MŠ Ludgeřovice

Den otevřených dveří na Zš Ludgeřovice
10. prosince proběhl na naší základní škole již tradiční předvánoční Den otevřených 

dveří. Dopoledne řada rodičů využila možnosti zúčastnit se výuky ve třídě a podívat se, jak 
se jejich dětem ve škole daří.
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Odpolední program za-
hájil pan ředitel Mgr. Karel 
Moric milým přivítáním 
všech přítomných a k němu 
se přidal školní sbor s ma-
lým kulturním vystoupe-
ním. V nově vybudovaných 
učebnách anglického jazyka 
a chemicko-fyzikální la-
boratoři jsme se rádi poch-
lubili novými možnostmi 
výuky, pokusy, kterými žáci 
v hodinách objevují tajem-
ství chemie a fyziky, práci 
s iPady a další. Odpoledne patřilo především vánočním trhům, kde jednotlivé třídy nabízely 
své výrobky, které žáci tvořili buď společně ve škole nebo doma s rodiči. Celé odpoledne 
svými dobrotami zpříjemňovala školní jídelna, která nabízela jak klasické „mňamky“ jako 
guláš, bramborové placky, tak ukázku zdravé stravy, která je nově dětem nabízena coby jed-
na ze dvou variant obědů ve školní jídelně.

Všem, kteří se přišli do naší školy podívat, moc děkujeme, byl to velmi příjemně strávený 
den. Těšíme se zase za rok a přejeme krásné Vánoce. 

ZŠ a MŠ Ludgeřovice
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2. žákovské sympozium – nebezpečí virtuální sítě
V aule Pedagogické fakulty Ostravské 

univerzity se 9. prosince konalo 2. Žá-
kovské sympozium na téma Nebezpečí 
virtuální sítě. V programu se svými pro-
jekty vystoupili také žáci naší školy Klára 
Šupčíková, Klára Bomboňová, Jan Kör-
ner a František Lipina.

Tito žáci se zapojili do preventiv-
ní osvěty Web Rangers, která pomáhá 
chránit děti před hrozbami a riziky vir-
tuálního světa a moderních komunikač-
ních technologií.

Ing. Marie Plačková

turistický kroužek – morávka, Velký Javorník
Poslední výlet letošního roku naše-

ho turistického kroužku směřoval 13. 
prosince na Velký Javorník (907 m n. 
m.).

Během cesty nás potkalo tak nevy-
zpytatelné počasí, jaké jen na horách 
může být. Začalo to sluníčkem, které 
přešlo v déšť a končilo větrem, jaký 
všichni dlouho nezažili. Udržet se na 
rozhledně bylo téměř nemožné, a pro-
to jsme se jen krátce kochali výhledy 
do dalekého okolí a raději pokračovali 
v cestě. Po náročném výstupu nás če-

kal sestup skrz hromady listí, ve kterých se ztrácely jak děti, tak i náš věrný psí doprovod. 
Nakonec jsme se ale všichni dokouleli dolů. Každý si odnesl nějaký ten pád, všechny však 
naštěstí končily úsměvem.

Mgr. Edita Przybylová

Vyhodnocení školní soutěže
V prosinci byla na naší škole vyhlášena soutěž o nejhezčí plakát na maškarní ples. Žáci 

všech ročníků mohli své návrhy zpracovávat v hodinách ICT, v iPad kroužku nebo doma na 
svých zařízeních pomocí aplikace Pic Collage.

Z došlých prací jsme vybrali osm nejlepších, které byly umístěny na Facebooku školy 
a o vítězi rozhodovala veřejnost. Sedm dnů mohl každý hlasovat pro svého favorita, plakátky 
nebyly označeny jménem ani věkem žáků.

Zde máme absolutního vítěze. S velkým přehledem zvítězil žák 3. A matyas Vilkus.
Vítězi moc gratulujeme a děkujeme všem zúčastněným.
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Za realizační tým Mgr. Jana Grzychová
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Vítání zimy s překvapením
očima kronikáře obce

Tuto akci uspořádaly v podvečer 21. lis-
topadu na Vrablovci ve Společenském domě 
a v prostorách před ním vrablovecké spol-
ky hasičů a červeného kříže pro všechny od 
malých dětí po seniory. Organizátoři před 
Společenským domem postavili a nazdobili 
vánoční stromek a ve Společenském domě 
připravili zajímavý program. Nechyběla 
hudba, bohaté občerstvení, nabídka advent-
ní a vánoční vazby, drobných dárečků. Vládla příjemná adventní pohoda. Lidé postupně 
přicházeli, sešlo se jich více než 100 a pěkně se po sousedsku bavili, jak už to na Vrablovci 
tradičně dobře umějí. Byla to povedená akce.

AV.

Krásný vánoční čas
V mateřské škole na Vrablovci nás už od 

listopadu čekalo perné, avšak příjemné vá-
noční období. Začali jsme nacvičovat vystou-
pení na vánoční trhy, které se konaly v Obec-
ním domě v Ludgeřovicích. Děti vystupovaly 
jako andílci, kterým to opravdu moc slušelo. 
Následně jsme za pomoci jedné z maminek 
společně s rodiči vyráběli ve Společenském 
domě na Vrablovci vánoční věnce a svícny. Za 
pěkně prožité odpoledne děkujeme nejen jí, 
ale také účastníkům, kteří si domů odnášeli 
krásné výrobky.

Naše děti byly svým vystoupením potěšit také babičky a dědečky z Českého červeného 
kříže na Vrablovci a také jsme jeli do Hlučína vykouzlit úsměv na rtech členům Svazu in-
validů. Přímo ve školce nás navštívil Mikuláš, andělé a čertice s nadílkou, kteří přišli jako 
každým rokem z naší školy. Děkujeme SRPDŠ za profesionální přístup.

Nejvíce jsme se však těšili, až zavítá do školky Ježíšek a s příjemnou, cukrovím ovoněnou 
atmosférou, jsme si zazpívali koledy, rozbalili dárečky pod stromečkem a rozzářené dětské 
oči byly odměnou. V této době si vždy uvědomujeme, že i když je naše práce náročná, že je 
krásná a přináší nám spoustu krásných chvil.

Přejeme vám všem mnoho úspěchů a radosti s vašimi malými či velkými ratolestmi 
a v roce 2016 hodně důvodů k radosti.

Eva Markovičová, učitelka ZŠ a MŠ Ludgeřovice

Spolky
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Vítání zimy na Vrablovci
očima organizátorů

Na této společné akci vrabloveckých spolků, jak je již v předcházejícím příspěvku uve-
deno, se o hry a soutěže pro děti postarala p. Hana Arabášová. Po setmění jsme rozsvítili 
první vánoční stromek na Vrablovci, u kterého nám zahráli koledy na flétnu a kytaru Ondřej 
a Vojtěch Strachotovi. Poté následovala volná zábava s hudbou.

Marie Blokešová, starostka SDH Vrablovec

návštěva mikuláše
2. prosince jsme v našem Klubu důchodců na Vrablovci přivítali jako každým rokem Mi-

kuláše s andělem a čertem. Mikuláš ohodnotil činnost klubu a rozdal všem členům balíčky. 
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Mile nás překvapila 
svou návštěvou mís-
tostarostka Hlučína 
paní Blanka Kotrlová 
a Ing. Tereza Kubi-
nová z komunitního 
plánování a také hlu-
čínská televize.

Všichni jsme si za-
zpívali a prožili jsme 
společně krásný pod-
večer.

Eva Vojevodová, 
předsedkyně 

KD Vrablovec

Vypouštění balónků s přáním Ježíškovi
Tuto oblíbenou akci, obdobně jako v loňském roce, pořádala na hřišti TJ 4. prosince Ma-

teřská škola Liščata. Dětí přišlo opravdu hodně a s jejich rodiči a prarodiči to bylo asi 300 
účastníků. Přišel i starosta obce Mgr. Daniel Havlík s rodinou. Připraven byl bohatý program 
pro děti. Před samotným vypuštěním balónků to bylo vystoupení klaunů Trdlíny, Mickey 
a Minnie Mouse v prostorném stanu, kde se také dětem rozdávaly balónky. Balónky pak 
byly na pokyn vypuštěny přesně v 15 hodin 15 minut. Ke každému byla připevněna cedulka, 
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na kterou bylo možné napsat 
přání Ježíškovi. Na hřišti vzlét-
lo balónků nepočítaně. V tomto 
odpoledni vál čerstvý jižní vítr, 
takže balónky rychle stoupa-
ly a spěchaly k nebi severním 
směrem. Obdobně jako v naší 
obci, ve stejném okamžiku, byly 
balónky vypuštěny na celé řadě 
míst v republice. Mediálně po-
máhalo rádio Impuls.

Vypuštěním balónků pro-
gram na hřišti neskončil. Kaž-
dé dítě ještě dostalo od orga-
nizátorů malý dáreček, hrála 
hudba, nechybělo zajímavé ob-

čerstvení, malování na obličej, bylo možné si prohlédnout popelářský a také hasičský vůz. 
Po setmění se konal velký ohňostroj.

Byla to hezká, dobře připravená a úspěšná akce. Děti se už určitě těší na opakování v pro-
sinci 2016.

AV.

mikulášská nadílka v Klubu důchodců Ludgeřovice
5. prosince si do sálu Obecního domu přišlo pro nadílku více než 100 členů a byli spoko-

jeni. Výbor klubu akci velmi dobře připravil. Čekání na Mikuláše zpříjemňovala hudba pana 
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Štůska, sympatické před-
tančení dvou mladých 
tanečních párů taneční-
ho klubu LR Cosmetic 
Dance Team Ostrava (12 
– 15 let a mladších než 
11 let), výborná večeře 
a hlavně radost ze setká-
ní a z možnosti si dob-
ře povykládat. K dobré 
náladě přispíval i slušně 
zásobený svépomocný 
bufet. Mikuláš se svým 
doprovodem, což byli dva 
půvabní mladí andělé, 
viditelně ženského rodu 
a jeden strašlivý čert, při-
šli v 19 hodin a hned se 
dali do práce. Mikuláš 
s anděly nadělovali, čert 
strašil. Dárek od nich 
dostal každý v sále, ne-
zapomněli ani na ty čle-
ny klubu, kteří tentokrát 
zůstali doma. Čert ještě 
naposled spustil to svoje 
strašení a pak se Mikuláš 
a celý jeho doprovod roz-
loučili. Zábava v sále pak 
pokračovala taneční zá-
bavou. Byl to pro všechny 
příjemný podvečer.

Je třeba dodat, že 
Mikuláš měl v naší obci 
s rozdáváním dárků čle-
nům spolků a jejich dě-
tem opravdu hodně práce, 
naděloval ještě například 
v hasičské zbrojnici, na 
hřišti TJ (tam i s velkým 
čertovským ohňostro-
jem), v hostinci na Vrab-
lovci a kdo ví, kde ještě.

AV.
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mikulášská nadílka
ČČK Vrablovec 6. ledna uspořádal již tradiční mikulášskou nadílku. Na této akci byla 

účast ještě hojnější, než bývá na Mikuláše zvykem, přišlo spoustu nových občanů Vrablovce, 
za což jsme velmi rádi. 

Zuzana Konečná

Spolek ludgeřovických zahrádkářů bilancoval r. 2015
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Ti členové, kteří pro spolek odvedli největší kus práce, se společně se svými životními 
partnery sešli 12. prosince v sále Obecního domu k hodnocení činnosti v r. 2015. Shodli se 
na tom, že byl to rok velmi úspěšný. Zahrádkáři většinou dobře zvládli mimořádné sucho 
a dosáhli dobrých pěstebních výsledků u ovoce i zeleniny. Sucho téměř zcela zamezilo roz-
voji nemocí jako plísní, strupovitosti, padlí a hodně slunce pěstování svědčilo. Výsledkem 
je, že řada členů ještě v prosinci má svá rajčata, papriky, jablka jsou zdravá a dobře vyzrálá. 
Letošní slivovice či kalvádos jsou velmi kvalitní. Spolkový areál Moštárna se dařilo řádně 
udržovat, moštárnu využívali i zahrádkáři z celého regionu, areál k letním setkáním využili 
i některé jiné ludgeřovické spolky a občané. Budova moštárny byla připojena na splaškovou 
kanalizaci, úspěšně byly zvládnuty problémy s registrací spolku podle nového občanského 
zákoníku. Nedaří se však zastavit růst průměrného věku členů spolku, který se blíží sedm-
desátce, a mladí nepřicházejí.

Přítomní využili setkání pochopitelně i k přátelskému předvánočnímu posezení s dob-
rým jídlem a pitím, ochutnáváním letošních výdobytků a svépomocnou tombolou. Nakonec 
si vzájemně popřáli hezké svátky, zdraví a úspěšný příští rok. Bylo to příjemné setkání.

AV.

Bilance JSDH Ludgeřovice v roce 2015
Jednotka hasičů předkládá svým spoluobčanům každoroční přehled zásahů, které v uplynulém 
provedla.

Každoroční náplní prvního článku ve zpravodaji v novém roce je hodnocení zásahové 
činnosti. Stále se v obci najdou tací, kteří při vyhlášení poplachu nehledí na své blaho a po-
hodlí a pravidelně po výzvě podporují svou pomocí své spoluobčany v nouzi. Vývoj z nás 
udělal již takřka univerzální nástroj, který je schopen poskytnout pomocnou ruku v široké 
paletě nejrůznějších svízelných situací. Což koneckonců můžete posoudit z následujících 
řádků s konkrétními údaji o zásazích. Z pohledu hasičů se jednalo o rok průměrný, nebyly 
zde žádné velké excesy, pouze několik větších požárů. V letních měsících dala dost práce 
samotná asistence u odchytu bodavého hmyzu. Tato služba byla našim občanům poskytová-
na zdarma. Zúčastnili jsme se několika školení dle odborné přípravy i pravidelných školení 
jednotky. Největší starosti nám dělala naše cisterna, na které se projevuje její stáří a snad je 
již velkým veřejným tajemstvím, že v roce 2016, půjde-li vše hladce, dosáhneme s pomocí 
dotace na cisternu novou. Především pro vedení jednotky to již dnes znamená dobrovolnou 
práci zdarma na realizaci této zakázky v podobě příprav. Celý rok 2016 by se pak měl ještě 
více odvíjet v duchu této veřejné zakázky. Jednání již teď nejsou snadná, ovšem toho bohdá 
nebude, aby ludgeřovický hasič předem z boje utíkal.

K zásahům:

5. 2. 2015 18:10 Ludgeřovice, ul. finské domky, požár komínu
Včasným zásahem jednotky se dostal záhy pod kontrolu požár sazí v komínovém tělese v ro-
dinném domě. Společně s jednotkou z Hlučína vyjely oba naše vozy, celkem 9 hasičů.

16. 3. 2015 6:46  Ludgeřovice, ul. Stará, spolupráce s Integrovaným záchranným 
systémem (IZS)
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Jednotka vyjela dopomoci se snesením pacienta svým kolegům od Zdravotnické záchranné 
služby (ZZS). Pacient byl transportován do sanity pomocí páteřní desky. Na tyto zásahy 
používáme standardně druhý vůz – Ford Transit.

18. 3. 2015 15:55 Hlučín, ul. K Pile, požár průmyslového objektu
O dva dny později, při pomocných pracích na zbrojnici, vyjela jednotka přímo z útrob 
na ohlášený požár pily v Hlučíně. Na zásah vyjela ihned cisterna, kterou vzápětí do-
plnil také druhý vůz. Jednalo se o nejsložitější požár roku 2015 pro naši jednotku. Byl 
časově náročný (13 hodin), byla zde velká spotřeba technických prostředků i sil v po-
době zasahujících hasičů. Jednotka se podílela na hašení, rozebírání, dopravě vody 
a také doplňování vody ostatním na zřízeném čerpacím stanovišti u Hlučínského 
jezera.

23. 3. 2015 17:17 Ludgeřovice, ul. Okružní, spolupráce s IZS
Jednotka opět vyjela dopomoci sanitě záchranné služby.

24. 4. 2015 12:34  Ludgeřovice, Ludgeřovický les
Jednotka vyjela k ohlášenému požáru lesa na katastru obce. Zasahovaly čtyři jednotky 
a nutno říci, že v samotném závěru došlo k selhání naší cisterny. Závada byla odstraněna na 
místě, náhradou za nový díl. Ten na místo dovezli ostatní členové jednotky.

8. 7. 2015 4:43  3x zásah Ludgeřovice, ul. stará Hlučínská, ul. Okružní  
a ul. Rybářská, bouřka

Ludgeřovicemi se nad ránem přehnala silná bouřka. Ta zapříčinila pád větví i stromu. 
Poničila také střechu rodinného domu, kterou hasiči provizorně zajistili pomocí lezecké 
techniky.

24. 7. 2015 18:08 Ludgeřovice, ul. nad Vodárnou, požár trávy
Jednotka vyjela s cisternou k ohlášenému požáru trávy po zajiskření el. drátů. Druhý vůz 
ponechán pouze na zbrojnici v pohotovosti.

5. 8. 2015 18:10 Ludgeřovice, ul. Úzká, likvidace látky
Jednotka vyjela k neznámé látce na vozovce, která lákala bodavý hmyz. Jednotka provedla 
odstranění látky z vozovky.

8. 8. 2015 19:10 Ludgeřovice, ul. Budovatelská, hmyz
Jednotka vyjela k odstranění bodavého hmyzu u dětského pokoje.

11. 9. 2015 15:29 Ludgeřovice, ul. finské domky, požár na poli
Jednotka vyjela k nahlášenému požáru, který se průzkumem nepotvrdil – kontrolované 
pálení.

28. 9. 2015 15:10 Ludgeřovice, ul. myslivecká, požár trávy
Jednotka vyjela k nahlášenému požáru trávy. Zapojili se také místní občané před příjezdem 
jednotky. Suchá tráva byla pokropena z lafety naší cisterny.



1 / 2016 LUDGEŘOVICKÝ ZPRAVODAJ

29

Pohlazení na duši
Počátkem října jsme s přítelkyní při pravidelné zásobovací cestě zajeli za nákupy na hlu-

čínské náměstí. Každý už máme pořádnou řádku let, tak si rozdělíme úkoly a v zájmu šetření 
sil jdeme jednotlivě za svými cíli. Přítelkyně za těmi, které souvisejí s uspokojením žaludků 
a já zase tam, kde zajistím vše potřebné pro fungování domácnosti.

S úsměvy na tváři jsme se spokojeni sešli u auta a odjeli k domovu. Úspěšný a krásný 
podzimní den zprvu narušil až telefonát z nákupního střediska Centrál sdělující, že tam 
asi přítelkyně po zaplacení a ukládání nákupu do tašky odložila a zapomněla peněženku. 
Myšlenkami už byla u kuchtění a …

Nic netušíce, vyjevila se nám skutečnost po telefonátu z Centrálu na číslo, které našli 
v peněžence a jejím následném vyzvednutí.

Po znejistění a úleku s celkovým vyřešením, se narušení změnilo ve šťastné završení dne 
v podobě „pohlazení na duši“.

Hlavními podílníky krásného pocitu jsou dobří a poctiví pracovníci Centrálu. Srdečně 
jim děkujeme a těšíme se na jejich úsměvy při dalších nákupech.

Poučili jsme se také sami a utvrdili své poznání, že přes řadu nedobrých jevů, které nás 
často obklopují, tvoří většinu dobro se správnými, poctivými a slušnými lidmi.

JK.

29. 10. 2015 7:09 Ludgeřovice, ul. Budovatelská, technická pomoc s kotlem
Jednotka vyjela na pomoc občance, které se ve sklepě přetopil kotel na tuhá paliva. Jednotka 
kotel odstavila a prostory zahalené kouřem nuceně odvětrala ventilátorem z výbavy cisterny.

3. 11. 2015 18:27 markvartovice, ul. Sportovní, požár tlakových lahví
Jednalo se o cvičení jednotky, na kterém se podílely i jednotky okolních obcí.

16. 11. 2015 7:58 Ludgeřovice, ul. Úzká, olej na vozovce
Jednotka byla vyzvána k odstranění oleje neznámého původu z vozovky. Jednotka provedla 
odstranění. Byla použita i výpomoc Technických služeb Ludgeřovice – zametacího vozu.

Nově se také změnil systém rozlišování zásahové činnosti. Na akutní a neakutní části. 
Celkově tak jednotka vyjela k 16 akutním a 23 neakutním situacím, což je zhruba stejná 
bilance jako v roce 2014.

Děkuji všem členům jednotky, kteří se na zabezpečení výjezdu a provozu jednotky v roce 
2015 nějakou měrou podíleli.

Přejeme našim spoluobčanům úspěšný nový rok 2016 a pokud možno, pohodový, bez 
naší asistence.

Ing. David Lange, hasiči obce Ludgeřovice

Zajímavosti
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Z kroniky obce za roky 1963 a 1964 
Pokračování seriálu doslovných přepisů z kroniky obce Ludgeřovice (šikmým písmem) 

s doplněním stručných komentářů. Od roku 1960 začal obecní kroniku psát kronikář, učitel 
Bedřich Pytlík, a vkládal do ní kresby na budovatelské téma, jak to bylo v těch dobách pod 
vedením KSČ téměř povinné. Zde je jedna z nich.

Rok 1963

foto z počátku roku 1963

Práce místního národního výboru, život v obci
Práce MNV, poslanců a jednotlivých komisí se řídila podle vypracovaného akčního plánu. Čin-

nost jednotlivých poslanců byla hodnocena na veřejných schůzích a celková práce národního výboru 
byla řízena na plenárních zasedáních MNV.
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Práce komisí
Zemědělská komise měla určité chyby ve své práci. Scházeli aktivnější členové komise a hlavní 

nedostatek byl v tom, že netrvala na splnění opatření, která sama navrhla. Přesto, že byly zajišťo-
vány brigády z řad občanů, neměly takového účinku, protože byly využívány živelně. Nebyl pře-
hled o krmném plánu, užitkovosti dobytka a také se nevěnovala pozornost zvyšování dojivosti.

Školská a kulturní komise pod vedením s. Havlové, která po svém odchodu na Přerovsko byla 
vystřídána s. Mušálkem, pracovala velmi dobře. Koncem roku byla ustanovena Rada osvětové 
besedy, provedena výměna správce OB a zajištěn knihovník.

Komise pro místní hospodářství vyvíjela dobrou činnost, avšak příliš veliká náplň v různých 
směrech je spíše záporem. Komise se zabývala jednak úsekem obchodu, bytovým problémem, prací 
komunálních služeb. A tak obsáhlá náplň byla příčinou nedostatečného řízení občanských kontro-
lorů a spotřebitelských rad. Také bytovému problému nemůže být věnována patřičná pozornost. 
Proto bylo uvažováno o rozdělení práce této komise na dva úseky.

Všeobecná spokojenost byla také s prací komise pro výstavbu. Bylo schváleno 38 staveb, hl. pře-
staveb, přístaveb a nadstaveb. Dále bylo doporučeno 7 nových staveb rodinných domků. Členové 
komise prováděli stavební dozor u všech novostaveb v obci. Dále se pomáhalo při akci Z, při gene-
rálních opravách a investiční výstavbě. Záporem bylo, že komise měla málo členů.

Finanční komise sledovala po celý rok čerpání rozpočtu, vybírání dávek, placení nájemného. 
Členové komise prováděli odhady nemovitostí pro státní notářství. Delší dobu nebyla obsazena 
funkce předsedy.

Sociálně zdravotní komise se zabývala hodnocením osob s nízkými příjmy a celkem 66 osob do-
stalo věcnou a peněžitou podporu ve výši 29 000 Kčs. Málo však bylo věnováno otázkám hygieny 
v naší obci.

Komise pro ochranu veřejného pořádku obdržela za dobrou práci titul „Vzorná komise“. Práce 
v této komisi nebyla populární, podle zákona 60/61 Sb. se řešilo celkem 106 případů. U 48 případů 
byla dána pokuta ve výši 8 600 Kčs, u 41 případů vysloveno napomenutí, v 6 případech veřejná 
důtka, ve 3 případech zákaz podávání alkoholu. Absenci v této komisi měl největší JUDr. Tkačík 
a Holaň Alfons.

Mnozí z poslanců pracovali opravdu velmi dobře a svědomitě, u jiných se naopak projevovala 
často nejednotnost s přijatým usnesením a tak mnohdy dobrá usnesení byla zvrácená a přijímána 
usnesení nová.

Na zvelebení obce bylo věnováno 15 000 Kčs, byla položena kanalizace v délce 400 m, odpra-
cováno 1 650 brigádnických hodin a hodnota díla činila 30 000 Kčs. U čp. 183 byla vybudována 
žumpa, odpracováno 483 hod. a hodnota díla představuje 12 000 Kčs. Zásluhou členky MNV 
s. Havlové a náměstka předsedy ONV s. Trojka se podařilo zajistit výstavbu 7 bytových jednotek 
a hlavně dokončení školy. O postavení nové školy se již bojovalo od r. 1920, v závěru roku byla 
stavba téměř dokončena. Zlepšilo se také veřejné osvětlení s nákladem 12 000 Kčs, byly dokončeny 
chodníky kolem hlavní vozovky a upraveny asfaltové cesty v délce 250 m, vše v hodnotě 36 000 
Kčs. Dále došlo k výstavbě skladiště u kulturního domu, provedena generální oprava střechy i vcho-
du do místního kina. Také byla zahájena oprava střechy MNV. Již druhý rok nefungoval místní 
rozhlas, což snižovalo účinnost informací.

Komunální služby již třetí rok úspěšně plnily své úkoly. Za rok 1963 byl splněn plán na 
101,6 %, celkový plán činil 2 895 000 Kčs, splněno 2 940 613 Kčs. Tržby od obyvatelstva činily 
2 050 000 Kčs. Plánovaný zisk splněn na 100 %. Po celý rok byly potíže s malým stavem za-
městnanců i v poskytování služeb občanům. Naše komunální služby měly po celý rok málo stálých 
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zaměstnanců a zaměstnávaly hlavně úvazkové zaměstnance, brigádníky a důchodce. U obou těch-
to skupin byla pochopitelně produktivita práce menší než u stálých zaměstnanců. V rámci služeb 
obyvatelstvu byla dokončena nová prádelna v Petřkovicích, truhlárna v Bobrovníkách, domácí 
švadleny byly soustředěny v domě služeb v Petřkovicích. V uplynulém roce provozovaly KS 23 pro-
fese a poskytovaly služby v 9 obcích se 17 000 obyvateli. Za dobrou práci dostaly již počtvrté Rudý 
prapor za plnění všech ukazatelů předepsaných komunálním službám.

Zemědělská výroba
Zemědělskou výrobu v naší obci můžeme rozdělit na 3 samostatné úseky: 1. státní statek (far-

ma), 2. drobní držitelé půdy, 3. JZD.
Pokud jde o státní statek, byl řízen nadřízenými orgány, takže MNV nemusel, mimo všeobecný 

dohled, výrazněji zasahovat. Vedoucí farmy s. Baránková si ostatně vedla dobře, tak nebylo ani 
třeba zajišťovat brigádníky, nebo pomoc v nějaké jiné formě.

Jednotlivě hospodařící rolníci a drobní držitelé půdy, kterým byly předepsány výkupní úkoly, 
plnili v globálu své povinnosti a tak zemědělská komise se zabývala jen ojedinělými případy nepl-
nění dodávek.

Nejvíce starostí, nových problémů a jednání se soustředilo kolem našeho zemědělského družstva. 
Celkově malý zájem družstevníků, až na několik málo výjimek, se soustavně odrážel v celé činnosti 
družstva. Výroční členská schůze postavila do čela s. Františka Tomka ve funkci předsedy, s. Pav-
líka jako agronoma a s. Kroker znovu nastoupil do funkce zootechnika. Situace byla o to lepší, ve 
srovnání s minulými léty, že se podařilo starému vedení družstva totiž zvládnout podzimní práce 
a tak byly dány základní předpoklady pro lepší hektarové výnosy oproti minulosti. Také agronom 
začal od počátku pracovat aktivně, staral se o řádné rozdělování hnojiv, o řádnou úpravu půdy 
v jarních pracích. Při zajišťování jednocení cukrovky nastoupilo na 200 místních občanů a žáků 
z průmyslové školy z Vítkovic.

Již od počátku roku nezhodnotilo představenstvo správně význam a důležitost skupinářů a vedou-
cích pracovních čet. A tak se projevovaly značné nedostatky v organizátorské práci, protože agronom 
s. Pavlík, který v důsledku onemocnění předsedy s. Tomka zůstal sám, nemohl vykonávat všechny 
práce četařské a skupinářské, agronomické i předsednické. Proto byl v době žní pověřen radou tajem-
ník Dr. Růžička, aby jmenovanému pomohl. Vydatně také pomohla s. Košáková jako skupinářka.

Přes veškeré těžkosti se však družstvu podařilo jednotlivé úkoly řádně splnit, o čemž svědčí 
i výsledky na úseku rostlinné výroby:

Plodina rok ha výnosy v q Celková sklizeň v q
1. pšenice 1962 16 609

1963 23 1 082
2. žito 1962 17 698

1963 16 657
3. ječmen 1962 11 398

1963 24 728
4. oves 1962 11 422

1963 16 646
5. cukrovka 1962 86 1 159

1963 157 2 200
6 brambory 1962 21 630

1963 39 990
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Z celkového přehledu výroby obilovin je patrný oproti předchozím létům přírůstek 30 %. Téměř 
o 7 vagonů více. Je samozřejmé, že příznivé počasí sehrálo jednu z hlavních rolí, ale nelze také 
opomenout význam mechanizace a zajištění dokonalejší sklizně.

Na úseku živočišné výroby nebylo dosaženo plánovaných hospodářských výsledků z několika dů-
vodů. Zima r. 1962 – 1963 zanechala značné mezery ve stavu hospodářských zvířat. Pro nedostatek 
krmiv se odprodalo 29 kusů skotu a 61 prasat, čímž na začátku roku vznikl neplánovaný výpadek 
v živočišné výrobě. Krmné dávky byly tak malé, že prakticky udržovaly dobytek při životě a ten 
vlastně žil z podstaty. Nedostatečné množství krmiv prodlužovalo i dobu výkrmu vepřového žíru. 
Na druhé straně nebylo intenzivně využíváno pasení dobytka. U drůbeže byla věnována malá 
pozornost celkovému jejímu ošetření a výsledkem byla průměrná nosnost 94 kusy na jednu nosnici. 
Nedostatek kvalifikovaných ošetřovatelek skotu byl soustavný, avšak představenstvo tento důležitý 
úkol neřešilo, i když výbor VO KSČ svolal společné zasedání rady MNV i představenstva.

Užitkovost hospodářských zvířat:
Druh Užitkovost
Roční dojivost 1 krávy v ø 1 085 l
Denní dojivost na kus 2,9 l
Roční snůška na 1 nosnici 93,4 ks
Narozeno telat 55
Narozeno selat 198
Narozeno selat od 1 prasnice 10
Hynutí telat 10 %
Hynutí selat 10 %
Přírůstek denní u skotu 0,41 kg
Přírůstek denní u selat 0,24 kg

Z toho důvodu se jeví absolutní výpadky i v plánovaném objemu výroby, které se nutně musely 
odrazit i ve finančním hospodaření. Za ošetřování museli být ošetřovatelé placeni, ovšem výrobu 
nemohli zajistit. Tak v plánu výroby i jejím objemu je stav následující:

Druh: Plán: Skutečnost: Rozdíl:
Mléko 156 000 l 96 226 l -59 774 l
Vejce 63 000 ks 32 645 ks -30 355 ks
Hovězí maso 13 200 kg 13 313 kg +113 kg
Vepřové maso 15 200 kg 14 038 kg -1 161 kg
Drůbeží maso 840 kg 1 450 kg +610 kg

Z těchto, jen stručně popsaných důvodů, skončilo hospodaření družstva opět značným finanč-
ním schodkem. Koncem roku se vážně uvažovalo o tom, aby naše družstvo bylo připojeno ke stát-
ním statkům, ovšem za předpokladu souhlasu většiny družstevníků.

Práce složek národní fronty
V čele politického a hospodářského života v obci stála VO KSČ v čele s předsedou Frant. Florkem.
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Obvykle dobrá činnost Tělovýchovné jednoty zůstala o něco zpět. Aktivně pracovali s. Russek, 
Pavel Vjačka, s. Štěpán Klučka jako předseda i s. Bernard Šofer na úseku práce s mládeží. Byl zvo-
len nový a omlazený výbor, který pracoval s větším důrazem a iniciativou.

Místní organizaci Svazarmu byl udělen titul Vzorná základní organizace za velmi aktivní 
činnost a výsledky dosažené v předvojenské přípravě. Byly pořádány četné akce s mládeží, masové 
branné sporty a soutěže a organizovány brigády na pomoc našemu zemědělství.

Také činnost místní skupiny ČSČK a ČSPO za obětavé práce s. Vlka se rozvíjela dobře. Bylo 
pořádáno školení v rámci CO, probíhaly zdravotnické přednášky a besedy, školení členů ČSČK 
a během žní byla neustálá zdravotní služba ČSČK.

Velmi aktivní byli naši zahrádkáři. Pořádali výstavy květin a ovoce, výstavy knih z oboru 
zahradnictví a ovocnářství. Snažili se zvýšit konkrétní pomocí úroveň našich sadů a zahrad.

Činnost Svazu čs. invalidů je nutno hodnotit jako průměrnou.
Velmi dobře pracovali požárníci i členové Červeného kříže na Vrablovci. Zúčastňovali se 

v nadprůměrném množství všech akcí. Pro JZD odpracovali přes 2 000 hodin. Také o různé akce 
pořádané těmito složkami byl velký zájem.

Ve stínu dosavadního hodnocení svrchu uvedených složek nám zůstává ČSM a SČSP. Práce zde 
byla nárazová, ČSM byl půl roku bez předsedy. Teprve po zvolení s. Pudicha se práce o něco málo 
zlepšila.

V závěru je třeba říci, že jednotlivé společenské organizace věnovaly malou pozornost otázkám 
kultury a úkolům politicko – výchovným. Málo bylo vykonáno ve výchovné péči o členy a v před-
cházení porušování pravidel socialistického soužití. Jistým přínosem bylo oživení Osvětové besedy 
koncem roku.

Zapsal Bedřich Pytlík, kronikář.

Rok 1964
Uplynulý rok byl zvlášť bohatý na mezinárodní 

a vnitropolitické události. Rok 1964 vejde do his-
torie jako rok dalšího upevnění tábora socialismu 
i úspěchů v uhájení míru na světě. V minulém roce 
celý náš opavský okres udělal veliký kus práce. V ze-
mědělství jsme se dostali mezi 12 nejlepších okresů 
v republice. Naše státní statky a JZD prodaly za 
více než 11 milionů korun živočišných a rostlinných 
výrobků navíc. V červenci měl ještě náš okres dluh 
přes 600 000 litrů mléka. V druhé polovině roku se 
podařilo dluh nejen vyrovnat, ale bylo dodáno ještě 
700 000 litrů mléka navíc. O mnoho vagonů byl 
překročen plán nákupu obilovin, brambor a cuk-
rovky, vyrobilo se a dodalo o statisíce vajec navíc. 
Byly dokončeny v termínu podzimní práce a tak vy-
tvořeny nejlepší předpoklady pro úspěšný nástup do 
jubilejního roku republiky.

V uplynulém roce se nám však ještě nepodařilo 
snížit rozestavěnost na přípustnou mez, byly potí-
že s uváděním významných kapacit investiční vý-
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stavby do provozu. Byla věnována zvýšená pozornost upevnění technologické, pracovní a mzdové 
kázně, odstranění nedostatků v kvalitě výroby, snižování zmetků, využívání pracovní doby, sni-
žování ztrátových časů a odstranění neúčelné přesčasové práce. Při řešení všech těchto problémů 
a úkolů zůstávala však starost o pozvednutí výroby v zemědělství úkolem číslo jedna. To vyža-
dovalo nadále rozvíjet rostlinnou výrobu, rozvíjet krmivovou základnu, plně využívat všechny 
louky a pastviny, daleko lépe využívat půdní fond. Nezapíráme si, že jsme měli také velké starosti 
se zaostávajícími zemědělskými závody a tak jsme na počátku roku 1965 stáli s pevným přesvěd-
čením, aby se rok dvacátého výročí osvobození stal skutečnou přehlídkou našich společných úspěchů 
za dvacet let života a práce.

Zemědělská výroba
V roce 1964 stála naše obec před dvěma významnými úkoly: 1. Přechod našeho JZD do státních 

statků. 2. Volby do národních výborů.
Přechod našeho JZD byl uskutečněn k 1. březnu 1964, státní statek začal naplno svou činnost 

v měsíci dubnu. V jarních pracích byl následující úkol: setí obilovin a luštěnin na 125 ha. Podle 
agrotermínu měl být úkol proveden za 7 dnů, splněno za 5 dnů. Dalším úkolem bylo setí cukrovky 
na 26 ha. Brambory byly zasazeny do 20. května na ploše 36 ha. Na celé ploše byla vyvezena 
a zaorána chlévská mrva. Jednocení cukrovky provedeno včas za 8 dnů. Se zajištěním pracovních 
sil nebylo v loňském roce tolik problémů. Na včasném vyjednocení měli zásluhu žáci devítiletky. 
Kultivace brambor byla provedena 3x, po podzimních směskách zaseta silážní kukuřice, v senoseči 
bylo včas sklizeno 9 ha pastvin, 35 ha víceletých pícnin. 

Při žňových pracích došlo k potížím z povětrnostních důvodů. Podle původního plánu se po-
čítalo, že většina ploch bude sklizena obilními kombajny. Pro nepřízeň počasí však nebylo možno 
kombajny využít. Na počátku nechtělo vedení státních statků přistoupit na skladování obilí ve 
snopech u bývalých zemědělců, nakonec se ke skladování přistoupilo, ale obilí už bylo horší kvality 
a silně prorostlé. Bylo sklizeno přes 250 ha obilovin a směsek. V podzimních pracích byl postup 
velmi dobrý. Při sklizni brambor bylo použito všech prostředků. 10 ha bylo sklizeno bramborovým 
kombajnem, 5 ha koňmi, 21 ha dvouřádkovým vyorávačem. Brambory byly velmi dobře usklad-
něny. Také cukrovka byla sklizena včas, silážován chrást i kukuřice. Také setí obilovin bylo pro-
vedeno v agrotechnickém termínu do suché a dobře připravené půdy. Vyvážka chlévské mrvy byla 
provedena na 28 ha, což je o 10 ha více než v minulém roce. Tak bylo zajištěno vyhnojení celé plochy 
pro cukrovku již na podzim.

Přehled hospodářských výsledků za minulý rok:

1. obiloviny Ø výnos z 1 ha 19,5 q
2. seno Ø výnos z 1 ha 40 q
3. kukuřice na siláž Ø výnos z 1 ha 250 q
4. cukrovka celkem 6 335 q
5. brambory Ø výnos z 1 ha 106 q

Veliký vliv na splnění hektarového výnosu mělo nedodržení ploch, jelikož oproti pláno-
vané výměře půdy scházelo státnímu statku 28 ha půdy. Příčina: nevyjasněná otázka záhu- 
menků.
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Přehled výsledků živočišné výroby:
1. mléko Výpadek 12 000 l
2. vepřové maso 100 %
3. vejce 100 %
4. hovězí maso 75 %

Neplnění bylo zapříčiněno hlavně nekvalitními ošetřovateli ve výkrmně hovězího dobytka. 
Proto byli získáni manželé Návratovi a situace se v kravíně zlepšila.

V závěru je třeba říci, že převedením do státních statků se u nás situace v zemědělské výrobě 
podstatně zlepšila.

Práce Místního národního výboru 

Hospodaření MNV
Rozpočet na rok 1964 činil 653 700 Kčs. Mimořádný příděl činil 399 000 Kčs. Celkový rozpo-

čet pro rok 1964 činil 1 052 700 Kčs. Veškeré daně a poplatky byly vyinkasovány na 100 %, zůstal 
jediný nedoplatek 199 Kčs z hospodářství Lad. Nováka. Veškerá vydání byla z rozpočtu odčerpána 
s výjimkou 50 000 na plynofikaci.

Náš národní výbor prováděl v uplynulém roce tyto akce:
-   Přestavba bývalé červené školy na úřadovnu MNV. Tato přestavba si vyžádala nákladu 

105 000 Kčs. V budově byla umístěna lidová knihovna, úřadovny MNV, velmi pěkně byla vy-
bavena obřadní síň. Do bývalé budovy nár. výboru bylo přemístěno zdravotní středisko, které 
dosud bylo v soukromé budově p. Laňky. Zároveň začala v budově bývalé bílé školy naproti 
kostelu přestavba na zařízení družiny.

-  Na hřišti byla provedena el. instalace v umyvárnách.
-   Na Vrablovci byla provedena stavba vodní nádrže. Zde ukázali svou iniciativu členové požár-

ní ochrany.
-  Došlo k výměně oken v mateřské školce.
-  Naši občané uzavírali v průběhu roku závazky k 20. výročí osvobození naší republiky sovět-

skou armádou. Odpracovali celkem 7 580 hodin, na finančních nákladech vydáno 77 200 Kčs, 
celková hodnota díla 152 250 Kčs.

-  Při soukromých opravách odpracovali naši občané přes 58 000 hodin.
-  Našemu státnímu statku se dostalo brigádnické pomoci 10 900 hodin. Z toho odpracovaly závo-

dy 2 150 hodin, společenské organizace 3 080 hodin, občané samostatně 5 770 hodin.
U jednotlivě hospodařících rolníků bylo dodáno navíc 630 l mléka, 212 ks vajec, 10 q masa. 

Pro příští rok stanoveny tyto úkoly:
1. Prodloužení kanalizace v délce 2,5 km.
2. Dokončení umýváren na hřišti.
3. Rozšíření chodníků na hl. silnici.
4. Oprava veřejných záchodů u požární zbrojnice.
  Veřejné záchody byly hrozné. Byla to suchá latrína, pisoár tvořilo nakloněné dřevěné ko-

rýtko. Stěny byly natřené černým asfaltovým nátěrem, nebyla zde žádná voda, jen velký 
puch. Pokud si pamatuji, opravovány už nebyly, byly brzo zbourány.
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5. Dokončení úprav na MNV.
6. Oprava márnice na hřbitově.
7. Vybudování parčíku za samoobsluhou.
  Jde o samoobsluhu u kostela, ta byla pravděpodobně postavena někdy počátkem šedesá-

tých let, v obecní kronice však o tom není zmínka.
8. Oplocení kolem bytovky čp. 960, oplocení mateřské školy I. a II.

Dům čp. 960 stojí v ulici Nádražní naproti církevní mateřské školky, patří obci.

Komunální služby Ludgeřovice
V roce 1964 zajišťovaly naše Komunální služby tyto obory služeb: nákladní doprava, prádelna, 

sběrna, holičství, kadeřnictví, vázání věnců a kytic, opravy a údržba, zámečnictví, truhlárna, 
výroba cementového zboží, krejčovství (dámské), stavební údržba. Tyto služby byly poskytovány 
v 9 obcích s celkovým počtem obyvatelstva 18 000. Přes všechny obtíže jako např. nedostatek úz-
koprofilových materiálů, krácení limitovaných přídělů v dřevu, vápnu, střešní krytině, se podařilo 
podniku splnit a překročit plánované úkoly státního plánu. Podnik měl stanoven plán výkonů 2 
950 000 Kčs – splnil 3 133 000 Kčs, tj. 106,2 %. U tržeb stanoven plán 2 100 000 Kčs, splněno 
2 212 000 Kčs, tj. 100,6 %. V celkovém souhrnu však byly překročeny výrobní náklady, nebylo od-
vedeno také 50 000 Kčs plánovaného zisku. Neplnění odvodů zisku zdůvodnil podnik tím, že plán 
zisku je stanoven finančním odborem ONV 8,64 % z výkonů, kdežto stanovená zisková přirážka 
dle platných předpisů činila jen 5 %. Podnik vychovával 23 učně v oborech: holičství, kadeřnictví, 
elektroinstalatér, malíř – natěrač a dámská krejčová.

Volby do národních výborů
Při přípravě voleb pracovaly velmi dobře složky NF. Zvýšila se činnost obvodních volebních 

komisí, celý průběh byl slavnostní a nedošlo nikde k žádným rušivým jevům. V uplynulém ob-
dobí měl MNV 34 poslanců, tento stav byl zvýšen v posledních volbách na 36 poslanců. Všech 
36 poslanců bylo zvoleno. K volbám se nedostavilo 8 občanů. Při hodnocení byly u MNV škrtnuty 
4 hlasy, ONV 2 hlasy, KNV 1 hlas. Celkem dostali kandidáti 99,7 % všech hlasů. Byli zvoleni tito 
kandidáti:

 1. Kučerová Marie 13. Voznica Bernard 25. Klučka Štěpán
 2. Gurková Hilda 14. Dudek Leo 26. Baránek Josef
 3. Stejskal Antonín 15. Dinter Andělín 27. Návrat Evald
 4. Chyba Milan 16. Kučera Josef 28. Hrdina Josef
 5. Foltýnek Jindřich 17. Hruška Reinhold 29. Drobík František
 6. Hladík Jan 18. Dvorský Erich 30. Mušálek Osvald
 7. Gvoždíková Marta 19. Jasanský Josef 31. Závodný Zdeněk
 8. Franek Bohumír 20. Novák Reinhold 32. Bauer Jan
 9. Stuchlík Konrád 21. Holeš Gerhard 33. Mikula Rudolf
10. Vjačka Pavel 22. Sobol Erich 34. Bartusek František
11. Lampa Jan 23. Važík Bedřich 35. Čujek Erich
12. Robenek Max 24. Pánek Ladislav 36. Florek František
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Do rady MNV byli zvoleni:
 1. Milan Chyba – předseda
 2. Osvald Mušálek – náměstek předsedy
 3. Baránek Josef – tajemník
 4. Florek František – předs. plánovací komise
 5. Pánek Ladislav – předs. finanční komise
 6. Holeš Gerhard – předs. komise veřej. pořádku
 7. Erich Sobol – předs. komise pro obchod a byty
 8. Klučka Štěpán – předs. komise pro místní hospodářství
 9. Vjačka Pavel – předs. komise pro otázky zemědělství
10. Dr. Bohumír Franek – předs. komise sociálně zdravotní
11. Erich Dvorský – předs. komise pro výstavbu

Do jednotlivých komisí byli zvoleni:
Plánovací komise: Florek Fr., Hruška Reinhold, Baránek Josef, Chyba Milan, Janík Jan, Florek 
Jan, Kias Alois, Klučka Osvald.
Zemědělská komise: Vjačka P., Lampa Jan, Drobík Fr., Važík Bedřich, Dr. Bernard Cyrus, Kubo-
šek Jan, Pavlík František, Košáková Anna.
Finanční komise: Pánek Lad., Hladík Jan, Stejskal Ant., Novák Reinhold, Boček Alois, Petrusek 
Viktor, Novák Josef.
Školská a kulturní komise: Mušálek Osvald, Návrat Evald, Kučera Josef, Kučerová Marie, Rusek 
Jaromír, Bilík Bruno, Titková Ludmila, Šmíd Gerhard.
Komise pro byty a obchod: Sobol Erich, Závodný Zd., Foltýnek Jindřich, Robenek Max, Bauerová 
Marie, Fišer Josef, Gatnar Jáchym.
Sociálně zdravotní komise: Dr. Franek Boh., Bauer Jan, Gurková Hilda, Gvoždíková Marta, 
Táč Alois, Řeha Josef, Guřanová Lucie, Lassaková Irena, Vlková Zdeňka, Zegzulka Mikuláš, 
Staňková Anna.
Komise pro výstavbu: Dvorský Erich, Dinter Andělín, Dudek Leo, Čujek Erich, Beinhauer Jiří, 
Lukáš Otmar, Fojtík Bernard, Bunček Evald, Dudek František.
Komise místního hospodářství: Klučka Štěpán. Voznica Bernard, Jasanský Josef, Stuchlík Konrád, 
Hošek Jan, Machala Vilém, Pudich Vilém.

Po volbách do národních výborů se tedy dost podstatně změnilo i složení komisí NV. Ovlivnilo to 
i práci celého MNV. Došlo k oživení činnosti všech komisí. Rada MNV pracovala podle pololetního 
plánu, schůze se konaly pravidelně každých 14 dní. Plenární zasedání bylo do konce roku 5x, z 36 
členů byla průměrná účast 30 poslanců.

Tak např. v oblasti školství a kultury došlo k dalšímu zlepšení. Příchodem nového správce s. 
Vlka se zlepšila práce Osvětové besedy. Byla vytvořena rada OB, která se pravidelně scházela 
a dobře spolupracovala se všemi složkami NF v obci.

V únoru 1964, jak jsem se již zmínil, byla dána do provozu nová školní budova s tělocvičnou. 
Tělocvična od počátku sloužila i potřebám TJ, nejen pro potřeby základní tělovýchovy, ale také pro 
trénink ve stolním tenisu. Mimo úřadovny MNV i lidovou knihovnu měla nově přestavěná budo-
va MNV v červené škole také obřadní síň, místnost pro pomocnou stráž VB. Zřízením obřadní síně 
v budově MNV se zlepšila i úroveň obřadů při uzavírání sňatků a vítání dětí. Knihovna zahájila 
půjčování knih v září 1964, počet čtenářů i výpůjček podstatně vzrostl.

Zapsal kronikář Bedřich Pytlík. 
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Oznámení o změně ceny vodného od 1. 1. 2016
Na základě usnesení představenstva akciové společnosti SmVaK Ostrava a.s. byla v sou-

ladu s platnou legislativou schválena nová cena vodného s účinností od 1. ledna 2016 takto:

Voda pitná (vodné) 34,39 Kč/m3 (bez DPH)
 40,70 Kč/m3 (vč. 15% DPH) 

Informace a oznámení
Jubilanti – prosinec 2015
Eliška Banková 80 let
Jiří Dohnal  80 let
Erich Porvalík  80 let
Jindřich Vraník  85 let 
Lucie Piszczanová 90 let
Alžběta Bednaříková 90 let

Všem jubilantům srdečně blahopřejeme.

Je to poslední zápis v kronice od Bedřicha Pytlíka. Vypadá to, že už neměl elán na tuto 
činnost a není se co divit. V té době značně ubývalo důvodů pro optimistické líčení dění 
v obci a také v republice, jaké bylo stranickými orgány tvrdě vyžadováno. Především defi-
nitivně zkrachovalo úmorné desetileté úsilí o vybudování prosperujícího JZD v naší obci, 
což po celou dobu plně zaměstnávalo celý MNV. Nedařilo se plnit volební program. Ve 
státě přetrvával velký nedostatek zejména masa a spotřebního zboží. Manželky tehdy slušně 
vydělávajících havířů z ostravských paneláků, které často zůstávaly v domácnosti, jezdily pro 
maso expresem Ostravan do Prahy, kde bylo centrum na pokyn strany lépe zásobené. Rudé 
právo a všechny ostatní deníky podle něho, byly plné frází, které nikdo nečetl, zato mnozí 
poslouchali Svobodnou Evropu, Hlas Ameriky, rádio Vídeň, mladí pak hudební stanici Lu-
xemburg. Celý národ mohl v televizi vidět a slyšet, jak prezident republiky Antonín Novotný 
z ústřední tribuny prvomájové manifestace v Praze na Letné, situací přinucen, nahlas slíbil, 
že maso bude, ovšem nic se nezměnilo. Lidé se stále méně zajímali o veřejné dění, čím dál 
méně byli ochotni přijímat tezi, že jsou na světě jen proto, aby plnili úkoly stanovené orgány 
KSČ. Navzdory Straně se začala výrazně prosazovat alternativní kultura v literatuře, divadle 
(tzv. malé formy, jako Činoherní klub, Semafor, Divadlo na zábradlí atd.), hudbě (rock and 
roll, bigbít, jazz) a filmu, která byla daleko od tehdy povinného socialistického realismu. 
KSČ se už neodvažovala vrátit tvrdý represivní režim padesátých let. Prostě vývoj, kterému 
skalní komunisté přestávali rozumět.

AV.
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Nová cena bude uplatněna vůči odběratelům po prvním odečtu měřidel následujícím po 
1. lednu 2016, popřípadě bude postupováno dle uzavřených smluvních vztahů mezi odbě-
ratelem a dodavatelem.

Mgr. Daniel Havlík, starosta obce

CEnOVÉ OZnámEní

Obec  L ud ge řov ic e  oznamuje v souladu s ustanovením zákona č. 526/1990 Sb., o ce-
nách, ve znění pozdějších předpisů a zákona č . 274/2000 Sb., o vodovodech a kanaliza-
cích pro veřejnou potřebu, ve znění pozdějších předpisů

cenu stočného s účinností od
prvního odečtu, provedeného v r. 2016 

Cena Kč bez DPH Cena Kč vč. DPH

Stočné (Kč/m3) 29,50 33,93

Mgr. Daniel Havlík, starosta obce

termíny svozů vytříděných plastových obalů v r. 2016
Svozy vytříděných plastových obalů se na území naší obce uskuteční v těchto termínech: 
30. 01. 2016, 27. 02. 2016, 26. 03. 2016, 30. 04. 2016, 28. 05. 2016, 25. 06. 2016, 
30. 07. 2016, 27. 08. 2016, 24. 09. 2016, 29. 10. 2016, 26. 11. 2016, 31. 12. 2016.

termíny svozů velkoobjemových a nebezpečných odpadů v obci 
Ludgeřovice v r. 2016

Sobota 23. 04. 2016
Parkoviště u Obecního úřadu Ludgeřovice  8:00 hod. – 11:00 hod.
Prostranství u rybníka č. 5 (pod Finskými domky)  12:00 hod. – 15:00 hod.

Sobota 30. 07. 2016
Na Návsi – u vrby  8:00 hod. – 11:00 hod.
Prostranství u rybníka č. 5 (pod Finskými domky)  12:00 hod. – 15:00 hod. 

Sobota 15. 10. 2015
Parkoviště u Hostince na Vrablovci  8:00 hod. – 11:00 hod.
Parkoviště u Obecního úřadu Ludgeřovice  12:00 hod. – 15:00 hod.
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ZDARMA 
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�ř�������������������ř��í����������� ZDARMA na internetové adrese 

www.cetin.cz v �������������í��� 
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Sport
mistrovství ČR družstev starších žáků ve vzpírání

28. listopadu pro-
běhlo v Příboře finále 
ligy starších žáků ve 
vzpírání o mistra ČR 
družstev.

Na vzpěračském 
podiu se představili 
také vzpěrači Ondřej 
Tchurz a Matěj Madlé 
z Ludgeřovic a pomoh-
li družstvu Bonatrans 
Bohumín k třetímu 
místu a zároveň vybojo-
vali bronzovou medaili 
v mistrovství ČR.

Matěj i Ondřej si 
vytvořili nové osobní 
rekordy v soutěži a vý-
razně pomohli našemu 
spojenému družstvu 
Bohumín – Ludgeřovice k bronzové medaili.

V Ludgeřovicích děláme vzpírání sedm let a vybojovali jsme spoustu medailí v krajských 
soutěžích i na MČR v kategorii jednotlivců. V letošním roce v soutěži družstev je tato bron-
zová medaile další velký úspěch (v r. 2014 jsme získali medaili stříbrnou).

 
Výkony ludgeřovických: 71,5 (2001) matěj madlé – trh 57 kg, nadhoz 72 kg
 (170 sin. bodů)

 70,3 (2000) Ondřej tchurz – trh 84 kg, nadhoz 93 kg
 (210 sin.bodů)

 
Výsledky družstev – mistrovství ČR:
1. Horní Suchá A
2. Horní Suchá B 
3. Bohumín – Ludgeřovice
4. Příbor
5. Havířov
6. Sokolov
7. Cheb
8. teplice

Oldřich Tchurz, trenér
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Nejvíce pochopitelně vzpo-
mínali ludgeřovičtí fotbaloví 
senioři. Nejstarším z nich na 
tomto setkání byl pan Vilém 
Klučka, ročník 1930. Přišel mezi 
ně i starosta obce Mgr. Daniel 
Havlík, také bývalý fotbalista 
TJ. Všichni stále fotbal milují, 
jsou pravidelnými diváky, na 
tribuně mají svá vysezená místa. 
Pro současné fotbalisty mohou 
být příkladem co do skrom-
nosti, obětavosti, píle a věr-
nosti ludgeřovickému fotbalu.

Setkání se vydařilo.
AV.

tradiční předvánoční setkání na hřišti tJ
Před koncem každého roku zvou předseda TJ Ludgeřovice Helmut Šafarčík spolu s před-

sedou fotbalového oddílu TJ Jiřím Vjačkou ty, kteří se o ludgeřovický fotbal zasloužili. Letos 
to bylo 1. prosince. V jedné z kluboven tribuny se sešli sponzoři TJ, v další fotbaloví trenéři 
a členové realizačních týmů a ve třetí pak fotbaloví senioři. Ve čtvrté místnosti se pak pilně 
pracovalo. To obětavé členky TJ vařily guláš, kávu, čaj a další pokrmy a tekutiny, jaké na 
takové setkání patří. Děkovalo se, hodnotilo, vzpomínalo, plánovalo a také přiměřeně slavi-
lo, protože po mnoha letech ludgeřovické mužstvo zvítězilo ve své skupině v podzimní části 
I. B třídy krajské soutěže.
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ObECní úŘAD LUDGEŘOVICE
800 101 087 – bezplatně

Starosta obce:   starosta@ludgerovice.cz 553 876 010 

Tajemník:   tajemnik@ludgerovice.cz 553 876 022
Sekretariát starosty a tajemníka: sekretariat@ludgerovice.cz 553 876 011

Stavební úřad  – vedoucí: stavebni@ludgerovice.cz 553 876 015
 – referenti:  553 876 016

Matrika:   matrika@ludgerovice.cz 553 876 012
Ohlašovna:   ohlasovna@ludgerovice.cz 553 876 013

Finanční úsek – vedoucí: vfu@ludgerovice.cz 553 876 019
Pokladna:   pokladna@ludgerovice.cz 553 876 020
Hřbitovnictví:  financni@ludgerovice.cz 553 876 021

Životní prostředí – vedoucí: olsak@ludgerovice.cz 553 876 024  
  – referent: matouskova@ludgerovice.cz 553 876 014

Knihovna:   knihovna@ludgerovice.cz 553 876 017

Půjčovní doba:
Pondělí: 8:00 – 12:00 12:30 – 18:00
Úterý: 8:00 – 12:00 12:30 – 15:00
Středa: 8:00 – 12:00 12:30 – 17:00

Technické služby Ludgeřovice
  – jednatel: balgar@tsludgerovice.cz 597 582 770
    602 750 081
  – ekonom: mikulasova@tsludgerovice.cz 597 582 771
    608 267 551

www.ludgerovice.cz
urad@ludgerovice.cz 
tel.: 595 052 578
fax: 595 052 278

úřední hodiny:
Pondělí a středa: 8:00 – 12:00 12:30 – 17:00
Pokladna:
Pondělí a středa: 8:00 – 12:00 13:00 – 17:00
Čtvrtek: 8:00 – 12:00



Tištěná verze zpravodaje dále obsahuje inzeráty a v příloze jízdní řády 

autobusů. 

A. Vjačka 
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